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                                                            PREDSJEDNIK REPUBLIKE HRVATSKE 

 

U Drnišu, 17. studenog 2014. godine 

 

PREDMET: ZAMOLBA 

 

Poštovani Predsjedniče, 

 

Početkom godine smo Vas upoznali sa problemima dentalnih tehničara, koji su i dalje prisutni 

a situacija je nepodnošljiva. U svibnju smo se sastali s  profesorom Aganovićem i 

njemu iznijeli  probleme i nelogičnosti u kojima se nalaze struka i djelatnici. 

Prof. Aganović je nastojao da nam ugovori sastanak u HZZO-u i Ministarstvu zdravlja, ali 

dok smo čekali termin, došlo je do smjene ravnatelja i ministra, tako da smo u istom položaju 

kao i na početku godine, tj, kao i svih ovih 18 godina, nakon privatizacije 

Primarne zdravstvene zaštite. 

Uvijek naglašavamo da smo jedina struka prognana iz javno zdravstvenog sustava i da: 

- nakon osobnog bankrota nemamo pravo naknade sa burze (odnedavno samo tri 

mjeseca) 

- nemamo jednakost u ostvarivanju prava iz mirovinskog sustava 

- da u Hrvatskoj imamo 9 zubotehničkih škola (samo 1 je privatna), a djeca pune burzu 

rada 

- ne možemo biti članovi ni jednog sindikata, 

- nemamo nikakav status u Stomatološkoj komori, jer komora ima monopol nad našim 

uslugama i nije štitila naša prava 

- mi smo kolateralne žrtve privatizacije u zdravstvu 

- povrijeđena su nam radna ljudska i  moralna prava  

- žrtve smo privatnog kapitala koji se hrani sredstvima iz državnog proračuna. 

U Hrvatskoj je od 1700 dentalnih tehničara u sustavu DZ-a ostalo manje od 100 i oko 150 

zakupaca koji su na izdisaju. 

Kako je moguće da se u osnovnom paketu zdravstvenog osiguranja nalaze ugovorene 

protetske usluge, a nisu ugovoreni djelatnici tih usluga. 
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Usluge protetike plaćene preko radnih naloga HZZO-a godišnje iznose preko 200 milijuna 

kuna. Evidentno je da se tim nalozima puni privatni sektor, što je nedopustivo. 

Zakonom o zdravstvenoj zaštiti od 29. prosinca 2011.g. kojim  je omogućen  povratak u DZ-a, 

samo je mali broj tehničara vraćen u sustav, a većina ravnatelja se oglušila o Zakon. Zakon je 

izmijenjen 2013.g. i nakon toga više ni jedan tehničar nije vračen u sustav. Taj promijenjeni 

Zakon je nepotreban i bez  pravne snage i istječe 31.prosinca 2014. g. 

Nakon tog datuma većina će zakupaca na burzu, jer ne mogu više podnijeti ovu agoniju i 

nepravdu koju nitko neće i očito ne želi zaustaviti. 

Poštovani Predsjedniče, vjerujemo da se s malo sluha i dobre volje može riješiti povratak ovih 

150 dentalnih tehničara u sustav DZ-a i time prestane agonija u kojoj se nalaze. Molimo Vas 

da nam svojim autoritetom pomognete u rješavanju ovog gorućeg problema. Mi i dalje 

moramo raditi na rješavanju nagomilanih problema i bit će teško, ali sada se hitno treba 

zaustaviti ovaj pomor zakupaca. 

 

Poštovani Predsjedniče, zahvaljujemo Vam na dosadašnjoj podršci i razumijevanju. 

 

S poštovanjem, 

                      

                                                                                                                                                        

      

                                                                      Predsjednica Udruge dentalnih tehničara RH         

         

                                                                                             Živana Radić 

 


